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Protokoll Norrmalms pensionärsråd 

Närvarande 
Thomas Dreber, Sveriges Pensionärsförbund (SPF) ordf. 
Lisbeth Lidbom, Pensionärernas Riksorganisation (PRO) vice orf. 
Siv Edenrud, Pensionärernas Riksorganisation (PRO) 
Kerstin Hall, Pensionärernas Riksorganisation (PRO) 
Louise Sylvan Pensionärernas Riksorganisation (PRO) 
Valeri Surell, Riksförbundet Pensionärsgemenskap (RPG) 
Margareta Sjöberg, Sveriges Pensionärsförbund (SPF) 
Annika Nygren, Sveriges Pensionärsförbund (SPF) 
Maj Lundberg, Sveriges Pensionärsförbund (SPF) 
Marie-Louise Andersén, Svenska Kommunalpensionärernas 
Förbund (SKPF). 
 
I tjänsten närvarande 
Jessica Weisten, verksamhetscontroller 
Clara Glipe, sekreterare 
Riikka Norrbacka Landsberg, anhörigkonsulent 
Susann Wase, aktivitetssamordnare 
Lars Sonde, Stiftelsen Äldrecentrum 

 
Tidpunkt: 
2019-10-17 kl. 09:30-11:30. Plats: Sankt Eriksgatan 117, lokal: 
Kungsträdgården  
 
……………………………..  
Clara Glipe 
sekreterare  
 
Protokollet justeras 
 
…………………………........  
Thomas Dreber, ordförande 
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§ 1 
Mötets öppnande 
Ordförande öppnade mötet och hälsade deltagarna välkomna.  
 
§ 2 
Fastställande av dagordning 
Övrig fråga anmäldes om pensionärsråden trafikgrupp som sänt en 
skrivelse till trafikborgarrådet Daniel Helldén om problematiken 
med kickbikes på trottoarer och gångstråk. 
  
Dagordning godkändes.  
 
§ 3  
Protokoll från förgående möte 
Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna. 
 
§ 4 
Nämndärenden  
 
Betänkandet styrkraft inom funktionshinderpolitiken (SOU 
2019:23) –  remiss från kommunstyrelsen NORR 2019/502 
NSDN 2019-10-24 
Rådet har tagit del av ärendet och instämde med de synpunkter som 
Norrmalms råd för funktionshinderfrågor har lämnat. Det är viktigt 
att förslagen i betänkandet särskilt beaktar personer som är över 65 
år. Rådet ansåg att den korta remisstiden från kommunstyrelsen i en 
sådan viktig remiss är anmärkningsvärd. 
 
Motion om central kostenhet för hållbar mat i stadens 
verksamheter – remiss från kommunstyrelsen  
NORR 2019/375 NSDN 2019-11-21 
Rådet har tagit del av ärendet och lyfte fram att intentionen i 
motionen är bra att det inrättas en samordnande funktion som 
ansvarar för kostfrågor, eftersom det är viktiga frågor. Men rådet 
saknade en kostnadsanalys i motionen och det är viktigt att det finns 
med en sådan för att kunna ta ställning vidare i frågan. 
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Motion om att Skönhetsrådet ges beslutanderätt – remiss från 
kommunstyrelsen  
NORR 2019/442 NSDN 2019-11-21 
Rådet har tagit del av ärendet och framhävde att motionen har sina 
begränsningar. Idén om att värna stadens historia är vällovlig men 
Skönhetsrådet ska vara och förbli ett rådgivande organ till 
kommunfullmäktige. Rådet poängterade dock  att det  är viktigt att 
Skönhetsrådets synpunkter beaktas inför beslut. 
 
 
Uppdatering av programmet för upphandling och inköp – 
remiss från kommunstyrelsen  
NORR 2019/534 NSDN 2019-11-21 
Rådet har tagit del av ärendet och framhävde att det är ett viktigt 
strategiskt dokument som berör alla stadens inköp och 
driftverksamhet i egen regi och på entreprenad.  Rådet uppskattade 
särskilt Klausulen om meddelarfrihet och meddelarskydd att 
användas i kontrakt avseende driftentreprenader inom vård och 
omsorg, skola, dagis/fritidsverksamhet. Det är även viktigt att 
betona betydelsen av avtalsuppföljning. 
 
§ 5 

Nomineringar 2020 
Nomineringar till rådet 2020 ska skickas till Clara Glipe som 
bereder ärendet för stadsdelsnämndens räkning. Hittills har 
Nomineringar inkommit från SPF. Noterades att Margareta Swerre 
ersätter Thomas Dreber som kommer att avsluta sitt uppdrag. 
 
Under rådet sammanträde inkom nomineringar även från PRO. 
 
Följande organisationer återstår därmed att inkomma med 
nomineringar:  
 
Riksförbundet Pensionärsgemenskap (RPG) 
Svenska Kommunalpensionärernas Förbund (SKPF). 
 
Förvaltningen arbetar för att de nya ledamöterna och ersättarna, när 
de är invalda i rådet, kan delta vid rådets sista sammanträde den 12 
december för att underlätta överlämningen. 
 
 
§ 6 
Övriga frågor        
Lisbeth Lidbom informerade om att hon tillsammans med Thomas 
Dreber ingår i pensionärsråden i innerstadens gemensamma 
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trafikgrupp och att gruppen har sänt in en skrivelse (daterad 2019-
05-22) riktad till trafikborgarrådet Daniel Helldén om 
problematiken med kickbikes och cyklar på trottoarer och gångstråk 
med kopia till kommunstyrelsen, trafiknämnden och fullmäktige. 
Svar inkom först efter påminnelse, dock utan tydligt svar på 
gruppens frågor. Den 27 november träffas gruppen igen.  
  
§ 7 
Information från förvaltningen 
Hittills har följande personer var för sig anmält sig till 
rådseftermiddag för Verksamhetsplan 2020 den 2 december: 
 
Thomas Dreber 
Marie Louise Andersén 
Lisbeth Lidbom  
Siv Edenrud  
Kerstin Hall  
Louise Sylvan  
 
Inbjudan har skickats ut per e-post.  
Anmälan görs till Clara Glipe. 
 
Rådet framhävde även att det är viktigt att det finns ett utkast till 
verksamhetsplan 2020 att ta ställning till. 
 
Kontaktmannaskap 
Rådet har sen tidigare beslutat om följande kontaktmannaskap;  
 
Sabbatsbergsbyns vård- och omsorgsboende  
Valeri Surell och Margareta Sjöberg ansvarar för  
(chef- petra.lindhe@attendo.se)  
 
Väderkvarnens vård- och omsorgsboende 
Kerstin Hall och Maj Lundberg ansvarar för  
(mail chef- ann-marie.henriksson@stockholm.se)  
 
Riddargårdens vård- och omsorgsboende  
Siv Edenrud och Lisbeth Lidbom ansvarar för  
(mail chef- tina.kiderud@humana.se)  
 
Väduren  
Thomas Dreber och Marie-Louise Andersén ansvarar för (e- mail 
chef- carin.wahlstrom@stockholm.se)   

mailto:petra.lindhe@attendo.se
mailto:ann-marie.henriksson@stockholm.se
mailto:tina.kiderud@humana.se
mailto:carin.wahlstrom@stockholm.se
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Rådet beslutade vid dagens sammanträde att Annika Nygren ersätter 
Thomas Dreber som kontaktman för Väduren från år 2020. 
Clara Glipe skickar ut de uppdaterade beslutet till Vädurens 
verksamhetschef. 
 
Clara Glipe informerade om att Polismyndigheten har startat en 
medborgardialog om det trygghetsskapande arbete på 
lokalpolisområde Norrmalm. Länken skickas ut på nytt till enkäten. 
 
 
§ 9 
Besök och information från Lars Sonde från Stiftelsen 
Stockholms läns Äldrecentrum 
 
Lars Sonde från stiftelsen Äldrecentrum besökte rådet och berättade 
om stiftelsens uppdrag och arbete med nätverket Äldrevänlig stad. 
Lars Sonde informerade även om stiftelsens verksamhet under året 
och deras egna utsända enkät som kommit råden tillhanda. Enkäten 
är utsänd till flera råd och pensionärer i Stockholm och resultatet 
kommer att publiceras på stadens hemsida. 
 
Clara Glipe skickar ut en webblänk till enkäten.   
 
§ 10 
Information från förvaltningens anhörigkonsulent Riikka 
Norrbacka Landsberg och aktivitetssamordnare Susann Wase 
 
Riikka Norrbacka Landsberg och Susann Wase besökte rådet och 
berättade om sina olika uppdrag som anhörigkonsulent respektive 
aktivitetssamordnare och deras verksamheteter. 
 
Clara Glipe sänder ut Susann Wases kontaktuppgifter till rådet. 
 
 
§ 11 
Mötets avslutande 
Rådets ordförande avslutar sammanträdet. 
Nästa sammanträde är den 12 december kl. 09:30-12:00 
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